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ZÁPISNICA 

 

z 5. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky  Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 19.11.2018 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č.1 v Košiciach 

zasadačka č. 310 (II. poschodie) 

 
 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie  
2.  Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021  

3. Informácia   o   poskytnutých    dotáciách     z vlastných   príjmov   Košického   

samosprávneho kraja v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

5. Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického  samosprávneho kraja na I. 

polrok 2019 

6. Ekumenická spolupráca 

7. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I. polrok 2019 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

K bodu č. 1:   

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Ing. Saxa privítal prítomných na rokovaní komisie. Komisia bola uznášania 

schopná. Počet členov komisie: 23, prítomní: 17. Predseda Komisie Ing. Vladimír Saxa na 

základe e-mailu doručeného dňa 16.11.2018 prostredníctvom tajomníčky komisie požiadal 

aby sa hlasovalo o doplnení bodu programu rokovania o ďalší bod, v znení: Informatívna 

správa o činnosti Dobrovoľníckeho centra Košického kraja za rok 2018, za bod 5. programu 

rokovania.  

Uznesenie č.: 19/2018 



Komisia schvaľuje program rokovania 5. zasadnutia Komisie pre cirkevné a spoločenské 

otázky nasledovne:  

1.  Otvorenie  
2.  Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021  

3. Informácia   o   poskytnutých    dotáciách     z vlastných   príjmov   Košického   

samosprávneho kraja v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

5. Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického  samosprávneho kraja na I. 

polrok 2019 

6.  Informatívna správa o činnosti Dobrovoľníckeho centra Košického kraja za rok 2018 

7.  Ekumenická spolupráca 

8.  Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I. polrok 2019 

9.  Rôzne 

10. Záver 

 

Hlasovanie č.1  

Prítomní: 17 

Za:  17 

Proti: 0 

Zdržal sa:  0 

 

 

K bodu č. 2: 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021  

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala Ing. Lipovská, vedúca referátu rozpočtu na Odbore financií 

Úradu KSK. Diskusia: Ing. Saxa, navrhol riešiť výpomoc na rekonštrukciu sakrálnych 

pamiatok v Košickom samosprávnom kraji. Podpredseda KSK Rusnák sa vyjadril k platnému 

VZN č. 3/2006 o dotáciách, povedal o zámere KSK na  vytvorenie grantovej schémy najskôr                   

v roku 2020, ďalej uviedol, že KSK navýšil položku návrhu rozpočtu v časti dotácie zo 

sumy 300 000,- € na sumu 400 000,- €. Do diskusie sa zapojil Dipl. Kft. Ing. Demo, poverený 

riadením odboru financií. Predseda komisie Ing. Saxa navrhol do návrhu rozpočtu zapracovať 

novú položku: finančná čiastka pre rekonštrukciu a obnovu sakrálnych pamiatok v Košickom 

samosprávnom kraji. Do diskusie sa zapojil Mgr. Széles. Podpredseda Rusnák, sa vyjadril 

o možnosti stabilného príspevku na obnovu sakrálnych pamiatok najskôr v roku 2020. Počas 

diskusie sa dostavil Bc. Hrunka. V zmysle uskutočnenej diskusie a jej prijatých záverov 

navrhol predseda komisie Ing. Saxa aby sa hlasovalo o doplňujúcom uznesení. 

 

Prítomní prijali uznesenie: 

 

Uznesenie č.: 20/2018 
Komisia žiada Úrad KSK pripraviť návrh Všeobecného záväzného nariadenia, ktoré by 

upravilo možnosti obnovy a rekonštrukcie sakrálnych pamiatok vo vlastníctve cirkví na území 

Košického samosprávneho kraja a tento návrh zaradiť do legislatívneho procesu.  

 



Hlasovanie č.2  

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie č.: 21/2018 
 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Návrh rozpočtu Košického 

samosprávneho kraja na roky 2019-2021. 

 

Hlasovanie č.3  

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu č. 3: 

Informácia   o   poskytnutých    dotáciách     z vlastných   príjmov   Košického   

samosprávneho kraja v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informoval Dipl. Kft. Ing. Demo, poverený riadením Odboru financií 

Úradu KSK. Do diskusie sa neprihlásil žiaden člen komisie. 

 

Prítomní prijali uznesenie: 

Uznesenie č.: 22/2018 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu                             

o   poskytnutých    dotáciách     z vlastných   príjmov   Košického   samosprávneho kraja 

v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

 

Hlasovanie č.4  

Prítomní:  18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu č. 4:  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o 

poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým 

školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov.  

 

Vyjadrenie: 

K materiáli sa podrobne vyjadrila Mgr. Jarušinská z Odboru školstva.  

Do diskusie sa neprihlásil žiaden člen komisie. 



 

Uznesenie č.: 23/2018 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať schváliť Návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení Všeobecne záväzné nariadenie 

Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy                  

a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam                     

v znení neskorších predpisov.  

 

Hlasovanie č.5  

Prítomní: 18  

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu č. 5: 

Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického  samosprávneho kraja 

na I. polrok 2019 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli informoval predseda komisie Ing. Saxa. Do diskusie sa neprihlásil žiaden člen 

komisie. 

 

Prítomní prijali uznesenie: 

Uznesenie č.: 24/2018 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Rámcovú obsahovú náplň zasadnutí 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019. 

 

Hlasovanie č.6 

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

 

K bodu č. 6: 

Informatívna správa o činnosti Dobrovoľníckeho centra Košického kraja za rok 2018 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli informoval JUDr. Bilčak, ktorý informoval o významných zmenách 

v Dobrovoľníckom centre. Diskusia: Poslanec Potocký, sa zaujímal či sa jedná o poslednú 

dotáciu v roku 2019 vo výške 49 000,- € pre centrum alebo sa predpokladá dlhodobá pomoc 

zo strany Košického samosprávneho kraja. JUDr. Bilčak sa vyjadril, že nie je isté či sa v roku 

2020 bude KSK podieľať na spolufinancovaní Dobrovoľníckeho centra. ThLic. Urban otázka: 

čo je predmetom činnosti Dobrovoľníckeho centra? K predmetu činnosti Dobrovoľníckeho 

centra sa vyjadril JUDr. Bilčak. Do diskusie sa zapojil JCDr. PaedDr. Jučišin. ThLIC. Urban, 

sa zaujímal, kto tvorí základňu dobrovoľníkov. JUDr. Bilčak uviedol, že konkrétne sa nevie 

vyjadriť o štruktúre dobrovoľníkov v tomto centre, ale robí sa osveta na stredných školách 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. Do diskusie sa zapojil hlavný kontrolór Ing. Hudák, ktorý 

sa vyjadril ku fungovaniu Dobrovoľníckeho centra, k premiestneniu sídla čo prispeje 



k zníženiu nákladov na fungovanie tohto centra, zdôraznil, že Úrad KSK nedáva 

Dobrovoľníckemu centru dotáciu ale členský vklad, rozhodovanie o výške členského vkladu 

patrí do kompetencie Zastupiteľstva KSK. JCDr. PaedDr.  Jurčišin otázka: či dostávajú 

združení dobrovoľníci odmenu? Podpredseda Rusnák uviedol, že dobrovoľníci vykonávajú 

túto činnosť bez nároku na odmenu. PaedDr. Havrila otázka: kto tvorí tím dobrovoľníkov 

(zamestnaní, študenti, nezamestnaní)? JUDr. Bilčak uviedol, že k tejto otázke sa nevie 

vyjadriť. JUDr. Hlinka, uviedol, že prišiel do kontaktu s dobrovoľníkmi z tohto centra a  sú to 

najmä mladí ľudia – študenti ale ja zamestnaní ľudia. ThLic. Bardzák otázka: koľko 

dobrovoľníkov je v databáze? JUDr. Bilčak nevedel uviesť presné číslo. Poslanec Potocký 

podotkol, že dobrovoľnícke centrum by sa malo zamerať na riešenie dlhodobejších projektov 

a nie jednorazových. RNDr. Smrčo sa stotožnil s tvrdením p. Potockého. Počas diskusie 

opustili rokovanie podpredseda KSK Rusnák a Ing. Mgr. Kovačevičová. 

 

Prítomní prijali uznesenie, 

Uznesenie č.: 25/2018 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu správu 

o činnosti Dobrovoľníckeho centra Košického kraja za rok 2018.  

 

Hlasovanie č. 7 

Prítomní:  16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7: 

Ekumenická spolupráca 

 

Vyjadrenie: 

Vystúpil ThDr. Lojan o možnostiach spolupráce Ekumenického spoločenstva 

a Dobrovoľníckeho centra a zároveň pozval prítomných na Ekumenickú medzinárodnú 

konferenciu s názvom Dobrovoľníctvo ako služba, ktorá sa uskutoční dňa 20.11.2018 na 

Teologickej fakulte v Košiciach. 

Komisia uvedené informácie berie na vedomie. 

 

K bodu č. 8: 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I. polrok 2019 

 

Vyjadrenie: 

O návrhu plánu úloh informoval Ing. Saxa, predseda komisie. Navrhol aby sa na najbližších 

rokovaniach komisie zamerali na otázky,  týkajúce sa ekumenickej spolupráce, aktivít na 

podporu rodiny, aktivít cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti, posudzovania 

materiálov predkladaných na zasadnutia Zastupiteľstva KSK a ďalšie doplňujúce materiály.  

 

Prítomní prijali uznesenie: 

Uznesenie č.: 26/2018 
Komisia odporúča Zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Plán úloh komisie na I. polrok 2019 

podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č.8 

Prítomní: 16 



Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 9: Rôzne 

Vyjadrila sa riaditeľka OZ Maják nádeje PaedDr. Vancáková a oznámila, že občianske 

združenie vydalo časopis Maják nádeje a výtlačok časopisu odovzdala každému členovi 

komisie. RNDr. Smrčo otázka: či Dobrovoľnícke centrum KSK  poskytlo OZ Majáku nejakú 

pomoc, PaedDr. Vanckáková, uviedla, že nie. Poslanec Potocký sa zaujímal v čom je lepšia 

pomoc OZ Maják Nádeje ako Dobrovoľníckeho centra KSK. JUDr. Hlinka otázka: koľkým 

ľudom pomáha OZ Maják nádeje. PaedDr. Vancáková uviedla, že OZ Maják Nádeje pomáha 

60 rodinám a združuje 20 dobrovoľníkov. 

Komisia uvedené informácie berie na vedomie. 

 

 

K bodu č. 10: Záver 

Predseda Komisie Ing. Saxa poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí Komisie 

a informoval, že najbližší termín rokovania Komisie bude na prelome mesiacov január-

február 2019. 

 

 

 

 

.................................................... 

JUDr. Jarmila Zvarová 

tajomník komisie 

...................................................... 

Ing. Vladimír Saxa 

predseda komisie 
 

 
 

 

 

   
 


